
Zápis 
z 20. zasedání Výboru pro hospodářský rozvoj a pracovní příležitosti 
Zastupitelstva Královéhradeckého kraje, 
 
konaného dne 15. 06. 2023 od 15:30 hod., Vánoční ozdoby, DUV – družstvo, nábřeží Benešovo 2286, 
Dvůr Králové nad Labem. 

 
Přítomni:  dle prezenční listiny 
 
Omluveni: Bc. Zdeněk Lhota, Josef Dlabola, Ing. Ivo Muthsam, Mgr. Petr Poláček, Ing. Jaroslav 

Bitnar, Blanka Čiháčková 
Mgr. Martin Červíček, hejtman Královéhradeckého kraje  
JUDr. Ing. Rudolf Cogan, Ph.D., náměstek hejtmana Královéhradeckého kraje 
Adam Valenta, člen Rady Královéhradeckého kraje 
Mgr. Ivana Kudrnáčová, vedoucí odboru regionálního rozvoje, grantů a dotací 
Ing. Lucie Rovenská, vedoucí oddělení regionálního rozvoje 
Mgr. et Mgr. Vendula Hájková, MBA, ředitelka CIRI 
RNDr. Zita Kučerová, Ph.D., zástupkyně ředitelky CIRI 

 
Přizváni a hosté:  Ing. Jan Jarolím, starosta města Dvůr Králové nad Labem 

Petra Tauchmannová, předsedkyně družstva Vánoční ozdoby, DUV – družstvo 
Regina Jáklová, místopředsedkyně družstva, vedoucí provozovny/exkurze, Vánoční 
ozdoby, DUV – družstvo 
Lenka Machková, členka představenstva, Vánoční ozdoby, DUV – družstvo 
 

Program: 
1) Úvod – usnášeníschopnost, schválení programu jednání, schválení přítomnosti hostů, schválení 

ověřovatele zápisu. 
2) Představení projektů města Dvůr Králové nad Labem. 
3) Představení činnosti firmy Vánoční ozdoby, DUV – družstvo. 
4) Různé. 
5) Závěr. 

 
K bodu 1. 
Úvod – usnášeníschopnost, schválení programu jednání, schválení přítomnosti hostů, schválení 

ověřovatele zápisu. 

Úvodem všechny přivítal pan předseda Výboru pro hospodářský rozvoj a pracovní příležitosti Zastupitelstva 

Královéhradeckého kraje PhDr. Jiří Štěpán, Ph.D. a poděkoval paní Tauchmannové, Jáklové a Machkové za 

možnost pořádat Výbor v prostorách družstva Vánoční ozdoby, DUV – družstvo ve Dvoře Králové nad 

Labem. Také poděkoval panu starostovi Ing. Janu Jarolímovi za jeho účast a připravený příspěvek o městu 

Dvůr Králové nad Labem. 

Pan předseda omluvil Mgr. Martina Červíčka, hejtmana Královéhradeckého kraje, JUDr. Ing. Rudolfa 

Cogana, Ph.D., náměstka hejtmana Královéhradeckého kraje, Adama Valentu, člena Rady 

Královéhradeckého kraje, Mgr. Ivanu Kudrnáčovou, vedoucí odboru regionálního rozvoje, grantů a dotací, 

Ing. Lucii Rovenskou, vedoucí oddělení regionálního rozvoje, Mgr. et Mgr. Vendulu Hájkovou, MBA, ředitelku 

CIRI, RNDr. Zitu Kučerovou, Ph.D., zástupkyni ředitelky CIRI a členy Výboru Bc. Zdeňka Lhotu, Josefa 

Dlabolu, Ing. Iva Muthsama, Mgr. Petra Poláčka, Ing. Jaroslava Bitnara a Blanku Čiháčkovou. 

Dále pan předseda přivítal členy Výboru. 

Jelikož byla přítomna nadpoloviční většina členů Výboru (8 přítomných), byl Výbor pro hospodářský rozvoj a 

pracovní příležitosti shledán usnášeníschopný. 

Následně pan předseda představil program 20. jednání Výboru. 

Pan předseda následně požádal o spolupráci při ověřování zápisu. Na pozici ověřovatele zápisu se přihlásil 

Ing. Jan Kříž. 



USNESENÍ VHRPP/20/6/2023  
Výbor pro hospodářský rozvoj a pracovní příležitosti  
 
I. schvaluje 
1. program 20. jednání Výboru pro hospodářský rozvoj a pracovní příležitosti, 
2. přítomnost hostů, 
3. ověřovatele zápisu – Ing. Jan Kříž. 
 
Hlasování: 
Pro: 8 Proti:  0 Zdržel se:  0 
 
 
K bodu 2. 
Představení projektů města Dvůr Králové nad Labem. 
 
Pan předseda předal slovo panu starostovi Ing. Janu Jarolímovi, který přivítal přítomné a nejprve představil 

fungující systém participativního rozpočtu města Dvůr Králové nad Labem, následně připravovaný projekt na 

revitalizaci areálu bývalé Mayerovy továrny ve Dvoře Králové nad Labem. 

Poznámka: Prezentace jsou součástí zápisu. 

 

Diskuze: 
Mgr. Martin Hanousek – cena za revitalizaci areálu bývalé Mayerovy továrny ve Dvoře Králové nad 
Labem je realistická, v porovnání se situací v Hradci Králové v rámci rekonstrukce areálu Gayerových a 
Vrbenského kasáren, kde se částka za rekonstrukci také vyšplhala na dvojnásobek. 
Ing. Jan Jarolím – využití areálu by bylo pro celé ORP Dvůr Králové nad Labem. V tomto ORP se 
nenachází žádná další města, mají pouze obce, ve kterých se nenachází kulturní sál v plánovaných 
rozměrech. Rovněž maturitní plesy se musí konat v sálech okolních měst z přilehlých ORP. Částka za 
rekonstrukci je opravdu veliká, nicméně se počítá s pokrytím z dotačních titulů. Rekonstrukce má také 
nadregionální význam se zachováním historické podoby budovy, vyřešením parkovací situace v centru 
města atd. Pokud by se od projektu odstoupilo, mělo by to jak ekonomický dopad, kdy za architektonickou 
soutěž bylo vyplaceno přes 30 mil., tak také by musela být řešena situace s ekologickou zátěží spojenou 
s chátrající budovou a přilehlým brownfieldem.  
PhDr. Jiří Štěpán, Ph.D. – je na místě i řešení spojené s vybudováním muzea – rukodělná tradice. Vznesl 
dotaz týkající se participativního rozpočtu, kdy návrh na projekt mohou podávat občané města bez ohledu 
na to, zda jsou nebo nejsou zastupiteli.   
Ing. Jan Jarolím – ano, zastupitelé jsou také občané, na druhou stranu mají lepší možnost takové projekty 
prezentovat a propagovat.  
PhDr. Jiří Štěpán, Ph.D. – jak probíhá ověřování, zda jde opravdu o občany města s trvalým pobytem? 
Ing. Jan Jarolím – je nutná registrace a dvoufázové ověření. Nelze dělat 100 % kontrolu, město nechtělo 
investovat finance do systému, raději dají peníze na projekty. 
PhDr. Jiří Štěpán, Ph.D. – zájem veřejnosti o věci veřejné je v období voleb a následně aktivita poměrně 
klesá. Považuje zpětnou vazbu od veřejnosti na projekty v rámci participativního rozpočtu za velice 
kladnou. Je to pětinásobek ve srovnání s běžnou anketou. Uvažuje město o nějakém ,,zlepšení“? 
Ing. Jan Jarolím – na teoretické úrovni se uvažuje o přidání mládežnické kategorie žadatelů – tj. pro žáky 
škol. Město pracuje na nové strategii města pro roky 2023 – 2030. Očekával zapojení veřejnosti do 
veřejných projednávání, které se bohužel nenaplnilo.  
Mgr. Martin Hanousek – vznesl dotaz, zda má město zřízené komise/výbory místní samosprávy?  
Ing. Jan Jarolím – ano, město má 4 městské části, kdy každá část má vlastní osadní výbor, který 
disponuje vlastními financemi v rámci participativního rozpočtu.  
Mgr. Michal Vejprava – vznesl dotaz, zda v rámci rekonstrukce se neplánuje podpora bydlení nebo 
sociálních zařízení? 
Ing. Jan Jarolím – návrh přišel, co se týká bydlení. Další návrh byl i krytý bazén. Přišlo velké množství 
návrhů. Bydlení suplují v rámci jiných lokalit bytovými domy. Sociální služby jsou na vysoké úrovni. V ORP 
Dvůr Králové nad Labem jsou kapacity i služby na vysoké úrovni.  
PhDr. Jiří Štěpán, Ph.D. – vznesl dotaz na vývoj počtu hlasujících a přihlášených projektů. 
Ing. Jan Jarolím – počet projektů je každý rok poměrně stejný. Počet hlasujících stoupá. 
Ing. Richard Nádvorník – vznesl dotaz na procentuální částku v rámci městského rozpočtu.  



Ing. Jan Jarolím – výdajová část městského rozpočtu dělá 625 mil. Kč. Projekty jsou za 1,250 mil. Kč. 
V současné chvíli má město v realizaci mnoho projektů jako např. rekonstrukce autobusového nádraží. 
PhDr. Jiří Štěpán, Ph.D. – proběhla prezentace v rámci našeho Výboru – pokračování cyklostezky. Jaká 
je současná situace? 
Ing. Jan Jarolím – páteřní Labská cyklostezka zatím končí v Kuksu, nyní se pracuje na jejím prodloužení 
na úseku Stanovice-Žireč. Další úseky v síti města budou napojené na plánovanou Labskou cyklostezku. 
Další etapou bude napojení na Verdek, přehradu Les Království, Hostinné, kdy je trasa v současné chvíli 
vytrasována. Novinkou v rámci tohoto tématu je zavedení sdílených kol.  
 
USNESENÍ VHRPP/20/7/2023  
Výbor pro hospodářský rozvoj a pracovní příležitosti  
 
I. bere na vědomí 
Aktuální informace týkající se projektů města Dvůr Králové nad Labem. 
 
Hlasování: 
Pro: 8 Proti:  0 Zdržel se: 0 
 
 
K bodu 3. 
Představení činnosti firmy Vánoční ozdoby, DUV – družstvo. 

Paní předsedkyně družstva Petra Tauchmannová představila historii i současný stav ve Vánočních 

ozdobách. 

Následovala volná diskuze. 

Více informací na https://vanocniozdoby.cz/.  

 
USNESENÍ VHRPP/20/8/2023  
Výbor pro hospodářský rozvoj a pracovní příležitosti  
 
I. bere na vědomí 
Aktuální informace týkající se činnosti firmy Vánoční ozdoby, DUV – družstvo. 
 
Hlasování: 
Pro: 8 Proti:  0 Zdržel se: 0 
 
 
K bodu 4. 
Různé. 
 
Následovala exkurze do vzorkovny včetně volné diskuze. 
 
K bodu 5. 
Závěr. 

Závěrem pan předseda poděkoval všem za účast na výjezdním 20. zasedání Výboru pro hospodářský rozvoj 
a pracovní příležitosti, v čase 17.50 hod. jednání ukončil. 
 
21. zasedání Výboru pro hospodářský rozvoj a pracovní příležitosti se uskuteční dne 7. 9. 2023, místo a 
hodina bude upřesněna. 
 

 

 

 

Ing. Jan Kříž     PhDr. Jiří Štěpán, Ph.D. 
          ověřovatel zápisu            předseda výboru 

 

Zápis sepsala: Bc. Klára Stannerová, tajemnice   

https://vanocniozdoby.cz/

